



# CEP - KAS - Monitoring Sahel

By Pieter Van Ostaeyen

Report IV - (December 23, 2022 – December 30, 2022)

## **December 23:**

an-Naba' 370

• Mali

أزواد) المرتدة، ويُدعى (منير أغ) في مدينة (ميناكا) شمال شرقى مالى، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لمقتله على الفور، وعاد المجاهدون إلى مواقعهم سالمين، ولله الحمد. إعلاميا، وتَّق المكتب الإعلامي الساحل جانبا

التفاصيل ص ٥

# صورة: اغتيــال قيــادى بميليشيــا (خلاص أزواد) بعملية أمنية في (ميناكا) شمالي مالي

جنود الخلافة بولاية وفي التفاصيل، أفاد مصدر أمنى لولاية الساحل أحد قادة الميليشيات لـ(النبأ) بأن مفرزة من جنود الاشتباكات التي اندلعت بين المرتدة بمنطقة (ميناكا) شمال الخلافة استهدفت في يوم الاثنين المجاهدين وميليشيا (القاعدة) شرقى مالى، وحصلت (النبأ) على (١١/جمادى الأولى) قياديا بارزا بميليشيا (حركة خلاص صورة حصرية لعملية الاغتيال.

# صورة: اغتيال قيادى بميليشيا (خلاص أز واد) بعملية أمنية فى (ميناكا) شمالى مالى

(تادجالالت) بمنطقة (تيسيت) في (غاو) شمالي مالي، وتضمنت الصور بعض جثث القتلى وعشرات البنادق التي اغتنمها المجاهدون عقب المعركة، كما عرضت وكالة (أعماق) جانبا من الاشتباكات.

#### الأسبوع الماضى

يذكر أن عشرات القتلى والجرحى سقطوا في صفوف ميليشيا القاعدة المرتدة وأسر ستة آخرون خلال اشتباكات عنيفة اندلعت لدى محاولة الميليشيا مهاجمة مواقع للمجاهدين اندلعت بين المجاهدين وميليشيا وأنصارهم بمنطقة (تيسيت) في



توثيق خسائر جديدة في الساحل جانبا من الاشتباكات التي صفوف ميليشيا (القاعدة) إعلاميا، وثُق المكتب الإعلامي لولاية (القاعدة) المرتدة قرب قرية (غاو) شمالي مالي.

النبأ ولاية الساحل اغتال جنود الخلافة بولاية الساحل أحد

قادة الميليشيات المرتدة بمنطقة (ميناكا) شمال شرقى مالي، وحصلت (النبأ) على صورة حصرية لعملية الاغتيال.

خاص وفي التفاصيل، أفاد مصدر أمنى لـ(النبأ) بأن مفرزة من جنود الخلافة استهدفت في يوم الاثنين (١١/جمادي الأولى) قياديا بارزا بميليشيا (حركة خلاص أزواد) المرتدة، ويُدعى (منير أغ) في مدينة (ميناكا) شمال شرقي مالي، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لقتله على الفور، وعاد المجاهدون إلى مواقعهم سالمين، ولله الحمد.

**Translation:** Pictures: the murder of a leader of Khalas Azawad in a secret operation in (Menaka), Northern Mali.

#### Sahel Province

The soldiers of the Caliphate in the Western Sahara killed a leader of the unbelieving militia in the area of (Menaka) in north-western Mali, as portrayed in the picture.

In detail, sources to an-Naba' told that the soldiers of the Caliphate on Monday 11 Jumada al-Ula attacked the murtad militia of Harakat Khalas Azawad in the city of (Menaka), northwestern Mali, with machine guns. They subsequently fled the area and the Mujahidin safely returned to their camp.

## Newly documented losses of the al-Qaeda Militia

The news agency of the Islamic State in Sahel Province released information on clashes between the Mujahidin and the murtad al-Qaeda militias near the village of (Tadjalalat), (Tisi)in (Gao) northern Mali. Judging the pictures some were killed and dozens of weapons were seized. This according to information delivered to 'Amaq News Agency.

#### Last Week

Do note that dozens in the ranks of the murtad militia of al-Qaeda were killed and wounded and six of them were captured during heavy clashes between the militia and the Mujahidin and their helpers, in the area of (Tisit), (Gao) Northern Mali.

**Nigeria** 



<u>Translation</u>: This week soldiers of the Caliphate's Western-African Province killed four Nigerian army soldiers and wounded a few others, after attacking a Christian village, burning down a church and six houses and multiple clashes in (Borno), North-Eastern Nigeria.

### Two Nigerian soldiers killed

By the glory of God; on Tuesday 19 Jumada al-Ula the soldiers of the Caliphate attacked a patrol of the murtad Nigerian army, who tried to set up an ambush for the Mujahidin close to the village of (Boratai) in the area of (Borno). Several weapons were used, dozens were killed, others wounded, others fled. The Mujahidin captured two rifles and ammunition. Two more soldiers killed in (Dikwa)

On Sunday 24 Jumada al-Ula attacked the murtad Nigerian army in the village of (Dikwa) in the area of (Borno) with a machine gun, killing two of them.

Last week

The soldiers of the Caliphate last week attacked the Nigerian army camp of (Wagiroko) in the area of (Borno) with six rockets.



ولاية غرب إفريقية بتوفيق الله تعالى، هاجم جنود الخلافة حاجزا للشرطة النيجيرية المرتدة، في بلدة (إندوري) بمنطقة (كوجي) أمس، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لمقتل 4 عناصر وإحراق آلية لهم، ولله الحمد

<u>Translation:</u> Western Africa Province. By the grace of God, the almighty, soldiers of the Caliphate yesterday attacked a road block of the murtad Nigerian police in the village of (Indori) in the are of (Kogi). The attack with machine rifles killed four of them and destroyed their vehicle.



ولاية غرب إفريقية بتوفيق الله تعالى، هاجم جنود الخلافة قرية (موسغا) النصرانية بمنطقة (برنو) أمس، وقتلوا نصرانيا بسلاح رشاش، وأحرقوا كنيسة لهم، وعادوا إلى مواقعهم سالمين، ولله الحمد

<u>Translation:</u> By the grace of God, almighty, yesterday, the soldiers of the Caliphate attacked the Christian village of (Mosaga) near (Borno). Two Christians were killed with machine guns, the church was burned down. The Mujahidin safely returned to their quarters.

#### **December 25:**

منطقة بوركينا

# بسم الله الرحمن الرحمن هجوم على الجيش البوركينابي حول بلدة (سولي)



بتوفيق من الله الكريم وفضله العظيم تمكن سرية من ,,جماعة نصرة الإسلام والمسلمين" في يوم الجمعة 29 جمادى الأولى1444ه الموافق 23 ديسمبر2022م بالهجوم على الجيش البوركينابي حول بلدة (سولي) (التي تقع في الولاية الجنوبي) الذين خرجو الخدعة جبانة فأبطل الله خطتهم الماكرة,وكان المجاهدون لهم بالبرصاد وكعادتهم ولوا مدبرين. فقتل المجاهدون منهم: 5طواغيت,وغنموا منهم 1 بيكا و4 قطعة كلاش نيكوف و 39 ذخيرة وقذيفتي هاون.

ولله الحمد والشكر

منبر الفرسان | الجناح الإعلامي لـ امؤسسة الزلاقة الجماعة نصرة الإسلام والمسلمين ا

29جمادي الأولى 1444 هكر 23ديسمبر2022م

22 | 4

<u>Translation:</u> By the grace of God, the Merciful, on Friday, 29 Jumada al-'Ula, 1444, 23 December, 2022, JNIM attacked the Burkinabe army in (Soli) (located in the southern province). They fled their barracks and the Mujahidin took over by thanks to God. (...) 5 of the Tawaghit were killed. One BK gun was captured, four Kalashnikovs, 39 magazines and two (HN) rifles.





و لاية غرب إفريقية بتوفيق الله تعالى، كمن جنود الخلافة لدورية للجيش النيجيري المرتد، بين بلدتي (غامبورو) و (لوماني) في (برنو) أول أمس، واستهدفوها بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لمقتل 3 عناصر وإحراق آلية، ولله الحمد

<u>Translation:</u> Western Africa Province (ISWAP). By the grace of God Almighty, two days ago the soldiers of the Caliphate attacked a patrol of the murtad Nigerian army, on the road between the villages of (Gamboro) and (Lomani) in (Borno). The attack was carried out with machine guns, 3 of them were killed and their vehicle destroyed. Praise be God.



ولاية غرب إفريقية صور: هجوم جنود الخلافة على دورية للجيش النيجيري المرتد بين بلدتي (غامبورو) و (لوماني) في ((برنو

<u>Translation:</u> Western Africa Province (ISWAP) an attack of the soldiers of the Caliphate on a patrol of the murtad Nigerian army on the road between (Gamboro) and (Lomani) in (Borno)



